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Brnabić: Opustili smo se, nema dovoljno vakcinisanih za kolektivni imunitet 

Ne mislim da je korona završena, imaćemo još izazova, i mislim da smo se mentalno opustili, a nemamo 

dovoljno vakcinisanih za kolektivni imunitet, upozorila je premijerka Ana Brnabić. 

Na panel diskusiji „Godina promena – zdravlje, pandemija, pouke“ kompanije Hemofarm, Brnabić je 

ukazala da je, zahvaljujući trenutno izuzetno pozitivnoj situaciji da je 0,8 do 0,9 odsto pozitivnih na 

koronavirus u odnosu na broj testiranih, ljudi ne osećaju potrebu da se vakcinišu. 

„Ako ne napravimo dodatni napor, ostaćemo jedna od ranjivijih zemalja“, naglasila je Brnabić. 

Komentarišući rezultat zdravstvenog istraživanja koje je Štada grupacija, vlasnik Hemofarma, sprovela u 

15 zemalja Evrope, uključujući i Srbiju, Brnabić je istakla da joj je drago što je poverenje u domaći 

zdravstveni sistem poraslo za 12 odsto u odnosu na raniji period. 

„Dali smo sve od sebe i trudili smo se da sistem bude fleksibilan“, rekla je premijerka i konstatovala da je 

zdravstvni sistem Srbije svakako otporniji. 

„Nismo uspeli samo da izdržimo pandemiju i pružimo pomoć građanima, već smo paralelno sa tim 

dodatno ojačali zdravstveni sistem – izgradili smo dve kovid bolnice, a u toku je izgradnja treće, zaposlili 

smo nove zdravstvene radnike, nabavili novu opremu“, podsetila je Brnabić i zaključila da „mi iz 

pandemije izlazimo jači i spremni šta god da dođe“. 



 
 

 

 

Bolnica za bolesti zavisnosti: Tokom pandemije najviše zavisnika od heroina 

Prosečna osoba zavisna od droge, koja se tokom godinu dana trajanja pandemije javila na lečenje u 

novosadsku bolnicu Vita je muškarac, star 34 godine, sa završenom srednjom školom, zaposlen i 

neoženjen, objavila je novosadska Specijalna bolnica za bolesti zavisnosti "Vita". 

Istraživanje sprovedeno i ove godine, povodom Međunarodnog dana borbe protiv droge, 26. juna, 

pokazalo je da zavisnici koji se leče u toj zdravstvenoj ustanovi imaju bar jedan neuspeo pokušaj lečenja, 

a problem im traje više od 13 godina. 

„Najčešće su se na lečenje javljali zavisnici od heroina – oko 44 odsto svih pacijenta zavisnih od droge 

koji su se javili na lečenje od aprila 2020. do aprila 2021. godine“, navodi se u saopštenju. 

Slede po učestalosti zavisnici od kokaina i leka „Buprenorfina“, dok je upotreba drugih, poput 

amfetamina, kao i marihuane znatno ređi povod javljanja na lečenje. 

Po iskazima pacijenata, nisu imali većih problema pri nabavci psihoaktivnih supstanci tokom pandemije, 

osim u vreme ograničavanja kretanja uz primetan i određeni rast cena narkotika na ulici, što govori i o 

većim rizicima distribucije droge. 

Pacijenti su prijavili i češću i intezivniju zloupotrebu alkohola tokom pandemije. 

„Razlike u odnosu na sličnu statistiku i profil naših pacijenta od pre nekoliko godina, pored toga što se 

‘Buprenorfin’ ranije kod nas nije u toj meri upotrebljavao, pa ni zloupotrebljavao, pacijenti koji su se u 

protekloj godini javljali na lečenje, u proseku su četiri godine stariji i sa nešto više od godinu dana dužim 



 
 

zavisničkim stažom“, piše u saopštenju.Iz bolnice „Vita“ su upozorili da svako odlaganje odlaska na 

lečenje zavisnika od droge ostavlja vremenom sve teže posledice, a samim tim čini lečenje neizvesnijim, 

te je ključno pravovremeno uočavanje problema i motivisanje pacijenta da potraži stručnu pomoć. 

„Zbog prirode bolesti, kolebljivosti motivacije, nejčešće su porodica i najbliže okruženje ti koji pacijenta 

podstiču i dovode na lečenje“, navodi se u saopštenju. 

 

 

Lončar: Pod kontrolom, ali nema potpunog opuštanja 

BEOGRAD - Ministar zdravlja Srbije Zlatibor Lončar izjavio je večeras da je situacija s virusom korona pod 

kontrolom, ali da to ne znači da se može dozvoliti potpuno opuštanje. 

Lončar je u Skupštini Srbije rekao da posete u bolnicama za sada nisu bezbedne, navodeći da se i dalje 

svakodnevno registruju korona pozitivni. 

"I kada budemo pustili posete, pa pustićemo prve one koji su vakcinisani, koji imaju dokaz da su 

vakcinisani, da mogu da uđu, koji su 

zaštićeni i one koje imaju dokaz ili da su preležali skoro, da imaju antitela ili slično", rekao je Lončar. 

Prema njegovim rečima, rade se analize da li će biti potrebna treća doza ili će se ići u kompletnu 

revakcinaciju. 

 


